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Wordt u een duwer of 

wordt u een trekker? 
 

ellicht fronst u uw wenk-
brauwen als u de kop van 

dit artikel leest. Het heeft alles te 
maken met de komende gemeen-
teraadsverkiezingen in 2014. 
Als CDA in Purmerend, zijn wij al 
druk bezig met de voorbereidin-
gen. Over het verkiezingspro-

gramma wordt al gesproken en 
staan de eerste concepten al op 
papier. In deze Nieuwsbrief leest 
u hier meer over.  
 

Eveneens belangrijk is, wie het 
CDA na de verkiezingen in de raad 
en commissies gaan vertegenwoor-
digen. Belangrijk is, dat onze ver-
tegenwoordigers een goede afspie-
geling laten zien van onze achter-
ban en van de maatschappij. 
Wij mogen zeker stellen, dat onze 
raads- en commissieleden, de 
fractie dus, het CDA uitstekend 
vertegenwoordigen en regelmatig 
duidelijk laten horen waar wij voor 
staan. Ook in het gevoerde beleid 
van de gemeente komt de inbreng 
van het CDA tot uiting. Natuurlijk 
mag ook de inbreng van onze 
wethouder niet vergeten worden.  
 

Wij weten inmiddels, dat er frac-
tieleden zijn, die voor de gemeen-
teraadsverkiezingen in 2014 niet 
meer op een verkiesbare plaats op 
de kandidatenlijst willen staan. 
Dus geen trekker meer zullen 
zijn. Wat is een trekker? Iedereen 
kent het begrip lijsttrekker. Wel-
nu, kandidaten die op een min of 
meer verkiesbare plaats op de 
kandidatenlijst staan, kan je be-
stempelen als (mede)trekker. 
Een reactie kan zijn, dat iedereen 
die bij de vorige verkiezingen op 
de kandidatenlijst stond, nu één of 
meer plaatsen opschuift. Maar zo 
werkt het natuurlijk niet!  

Het valt niet te ontkennen, dat 
gemeenteraadsleden en commis-
sieleden veel tijd steken in hun 
werk als fractielid. Maar toch zijn 
er iedere keer weer mensen die de 
verantwoordelijkheid om burgers 
uit de eigen gemeente binnen de 
gemeenteraad te vertegenwoordi-
gen aandurven gaan. 
Misschien hebt u er ook weleens 
over gedacht om mee te willen pra-
ten over het beleid binnen de eigen 
stad. Een kans om dit te doen is om 
u beschikbaar te stellen als kandi-
daat voor de gemeenteraad. Dus 
een trekker te zijn. Als u meer wilt 
weten over het werk als gemeente-
raadslid, of als commissielid, dan 
kunt u natuurlijk altijd contact op-
nemen met één van onze fractiele-
den. Op onze website staan alle 
gegevens van hen. 
 

Alle kandidaten die hebben aangege-
ven op een verkiesbare plaats op de 
kandidatenlijst te willen staan, heb-
ben een gesprek met de vertrou-
wenscommissie. Deze commissie zal 
een advies uitbrengen over de volg-
orde waarop deze kandidaten op de 
kandidatenlijst komen te staan.  
 

 
 

Ongetwijfeld vraagt u zich nog af 
wat er met duwer wordt bedoeld. 
Iedere partij probeert zoveel moge-
lijk, maximaal 50, kandidaten op 
de kandidatenlijst te plaatsen. Het 
blijkt, dat als iemand de naam van 
een bekende op de kandidatenlijst 
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ziet staan en zelf geen echte 
politieke voorkeur heeft, vaak 
de neiging heeft zijn of haar 
stem aan die bekende te geven. 
 

 
 

Veel kandidaten op de lijst, le-
vert extra stemmen op. 
Als u op deze wijze bij wilt dra-
gen aan een goede verkiezings-
uitslag voor het CDA, bent u 
een lijstduwer en wij zoeken 
veel duwers.  
Wilt u ons hierbij helpen? Aan-
melden kan bij één van de be-
stuursleden. Ook hun gegevens 
staan op de website. 

Jan Schuuring, voorzitter 
 

Waarom wil de wet-
houder zich niet aan 

de wet houden? 
 

e wethouder wil voor-
uitlopend op de goed-

keuring van de 1e Kamer 

medio juli 2013, nu al ver-
ruiming van de openstelling 
van supermarkten op zon-
dag. Het CDA heeft hierover 
een artikel 41 vraag gesteld. 
 

Het antwoord van de wethouder: 
‘Het besluit om alle supermark-
ten in Purmerend toestemming 

te geven om op zondag open te 
gaan, is een besluit van het 
college. Voor de motivatie van 
het besluit wordt verwezen naar 
de brief (1060156, d.d. 8 ja-
nuari 2013) die door het college 
aan de gemeenteraad is ver-
zonden. Verder discussie over 
dit onderwerp is een zaak van 
de gemeenteraad’.  
 

De motivatie die te lezen is de 
volgende: nu zijn via loting 
enkele supermarkten open en 
door nu alvast een voorschot te 
nemen op de situatie na 1 juli 
2013 mogen alle supermarkten 
nu al open zijn. Verder mag 

vanaf 1 juli 2013 de hele de-
tailhandel op zondag open als 
zij dit willen. 
 

Op de vraag waarom de wet-
houder zich niet aan de wet wil 
houden komt dus geen ant-
woord. Hij geeft alleen een re-
den om de wet te overtreden, 
namelijk het gelijkheidsbeginsel 
voor alle supermarkten. 
 

et CDA is tegen de verrui-
ming van de winkelsluitings-

wet om de volgende redenen: 
 

• Wij zijn tegen de 24-
uurseconomie, één collec-
tieve vrije dag per week is 
noodzakelijk voor onze sa-
menleving (o.a. sport en re-
creatie, kerkgang, familiebe-
zoek). 

• Wij zijn tegen wetgeving die 
er voor zorgt dat grootwin-
kelbedrijven in een betere 
concurrentiepositie komen 
dan het MKB met als gevolg 
verschraling van het aan-
bod. Je kunt immers één 
euro maar één keer uitge-
ven. Uit eigen onderzoek 
namens het CDA in de bin-
nenstad van Purmerend 
bleek meer dan 90% van de 
ondernemers tegen de ver-
ruiming te zijn van 12 naar 
52 koopzondagen per jaar.  

De gemeente wil graag werken 
met de slogan: ‘van buiten naar 
binnen’, maar hierbij wordt in 
dit geval helemaal niet geluis-
terd naar het MKB.  
 

 
 

In de Raad is er een meerder-
heid die nog vertrouwen heeft 
in de ‘vrije’ markt. De markt 
reguleert zich vanzelf. Inder-
daad, de uitkomst zal zijn dat 
grootwinkelbedrijven in het 
stadsbeeld gaan domineren. Wij 
als CDA willen via wetgeving 
deze regulering van de markt 
tegen gaan. 
Rob Duijker, fractievoorzitter 
 

Van SL naar SOB 
 

angezien Geoffrey Nij-
enhuis wethouder is 

geworden ontstond er een 
vacature in de commissie 
Stedelijke Ontwikkeling en 

Beheer. (SOB) Mij is ver-
zocht die leemte op te vullen. 
Dat hield dus in dat ik de 
commissie Samenleving (SL) 
vaarwel heb gezegd. 
 

Uiteraard een hele ommezwaai, 
aangezien ik van de laatstge- 

noemde 
commissie 
vele jaren 
deel heb 
mogen 

uitmaken. 
Overigens 
met veel 
plezier. 

De laatste 
maanden heb ik veel tijd besteed 
om me in te werken. Ik heb daarbij 
gelukkig ook veel steun ondervon-
den van mijn fractiegenoten die, zo 
nodig, mij met raad en daad terzij-
de stonden. Bij Bert Bouman, die 
reeds jaren lang lid is van de 
commissie SOB, kon en kan ik 
altijd terecht als ik vragen heb.  
 

Voor mijn gevoel kan ik me rede-
lijk wel vinden in de onderwerpen 
en agendapunten. Zij bestrijken 
een breed gebied waaronder: 
milieu, bestrating, verkeer, be-
stemmingsplannen, detailhandel, 
riolering, grondexploitatie, ruim-
telijke ordening, toerisme. 
 

Over grondexploitatie heb ik een 
aantal presentaties bijgewoond. 
De materie is zo complex dat de 
commissie daarom had gevraagd. 
Verder zijn er de gebruikelijke 
informatieronden over allerlei 
onderwerpen die op dinsdagavon-
den voorafgaande aan de fractie-
vergadering op het gemeentehuis 
worden gehouden. (van 19.00 tot 
20.00 uur) Daarbij worden ver-
schillende onderwerpen die in SOB 
aan de orde komen nog eens door 
deskundigen toegelicht en uitge-
breid tegen het licht gehouden. En 
daar kan je je voordeel mee doen 
als dat onderwerp besproken 
wordt in de commissie.  
 

Ondergetekende heeft vanaf okto-
ber 2012 ook zitting genomen in 
de KOP groep duurzaamheid. (Kie-
zen na Oriëntatie en Participatie). 
Dit is een groep raadsleden die zich 
bezig houdt met het bevorderen 
van lokale duurzaamheid en daar-
bij zoveel mogelijk burgers betrekt.  
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Dick Scharn 
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anaf september zijn er 
vele agendapunten in de 

commissie SOB behandeld. Zo 
hebben we bij de vaststelling 
bestemmingsplan Wheermolen 
2012 bewoners aangehoord die 
bezwaar hadden tegen de voor-
genomen situering van het ap-
partementencomplex Altaïr.  
Die kwam volgens hun te dicht bij 
de bestaande bebouwing te 
staan. Vervolgens hebben we, 
samen met andere partijen, de 
wethouder verzocht om te bezien 
of de locatie van het complex kon 
worden aangepast, en gelokali-
seerd op grotere afstand. Dat is 
overgenomen door het college en 
wij wachten nu op de uitkomsten 
van dat onderzoek. Je kan niet 
altijd alles honoreren wat burgers 
willen, maar als dat wel kan moet 
je ze wel serieus nemen en kijken 
wat de mogelijkheden zijn. Van 
buiten naar binnen werken heet 
dat. En dat staat hoog in het 
vaandel van het college. En van 
het CDA. 
 

In januari is de evaluatie die-
renwelzijn aan de orde geweest 
en de nieuwe subsidieverordening 
voor gemeentelijke monumenten. 
Het aantal gemeentelijke monu-
menten is aanmerkelijk toegeno-
men en dat houdt dus in dat je de 
totale subsidie nu moet verdelen 
over een groter aantal monumen-
ten. Het college had daarbij voor-
gesteld om de maximale hoogte 
van de subsidie te verlagen zodat 
nu veel meer monumenten in 
aanmerking kunnen komen. Een 
voordeel bij een nadeel.  
 

 
 

De Rusthoeve, gemeentelijk monument 
 

Uiteraard hebben wij daar kriti-
sche vragen bij gesteld. Het 
moest volgens ons toch mogelijk 
blijven om in speciale gevallen 
een hogere subsidie toe te ken-
nen als daartoe de noodzaak echt 
aanwezig zou zijn. Daar komt 
men nog op terug. 
 

In de cie SOB van 17 januari 
hebben we als CDA bij de be-

spreking van het programma 
duurzame ontwikkeling kantteke-
ningen geplaatst. Dat ‘groene’ 
energie niet altijd groen is, maar 
soms grijs. Ook hebben wij ons 
kritisch uitgelaten over onrenda-
bele windmolens. En aangekaart 
dat wij voorstander zijn van een 
denktank duurzame ontwikkeling 
en bestrijding van lichthinder. 
Wordt vervolgd. 
 

In februari kwam de toekomstige 
ontwikkeling van de Kop van West 
aan de orde. Die komt er vanwege 
de crisis anders uit te zien dan 
aanvankelijk gepland. Wij hebben 
daarbij wel de toezegging gekre-
gen dat er meer duidelijk vooraf 
zou moeten zijn over de maximale 
bouwhoogte. In het verleden zijn 
daarover vele strubbelingen ont-
staan. Uiteindelijk stemde de wet-
houder in.  
 

Op 14 maart hebben wij het in 
de commissie opgenomen voor 
dierenspeciaalzaken in de wijken 
die gekant waren tegen een ge-
plande grootschalige dierenhan-
del aan de Van IJsendijkstraat. 
En we hebben aangegeven dat het 
college er nog meer op toe moet 
zien dat regionale winkelplanning 
op elkaar wordt afgestemd, zodat 
niet de ene gemeente meer meters 
winkeloppervlak ‘binnenhaalt’ dan 
andere gemeenten.  
 

Dit is slechts een greep uit het 
scala onderwerpen. Maar dan 
krijgt u in ieder geval een idee 
waar we mee bezig zijn!  
Voor meer informatie verwijs ik 
naar onze CDA-website, waar 
enige van bovenstaande onder-
werpen nader zijn uitgewerkt. En 
anders kunt u de gemeentelijk 
website raadplegen waar u alle 
vergaderingen nog eens op de 
video kunt meemaken.  
Met vriendelijke groet, 
Dick Scharn, gemeenteraadslid 

 

Verkiezingsprogramma 2014 
 

oewel het jaar 2013 nog 
erg pril is en de Gemeen-

teraadsverkiezingen pas over 
een jaar zullen plaatsvinden, 
is het maken van het verkie-
zingsprogramma al gestart. 
Graag wil ik in deze ledeninfor-
matie u op de hoogte brengen 
van de gang van zaken rondom 
het tot stand komen van het ver-
kiezingsprogramma CDA Purme-
rend 2014 – 2018. 

Geheel volgens de door het lan-
delijk CDA geadviseerde regels, is 
er een 
pro-
gram
ma 
com-
missie 
be-
noemd 
door 
het 
be-
stuur, 
waarin 
de 
fractie 
vertegenwoordigd is door Eveline 
Tijmstra en het bestuur door Jan 
Schuuring en ondergetekende. 
Het verkiezingsprogramma zal 
naast een inleiding in gaan op 13 
tot 15 beleidsterreinen, waarin 
naast de visie van het CDA per 
beleidsterrein, een aantal stand-
punten en een aantal actie pun-
ten verwoord zullen worden. Eve-
line heeft op zich genomen om de 
eerste concept teksten van het 
programma op papier te zetten.  
Het bestuur en de fractie zullen 
vervolgens de door de commissie 
geproduceerde teksten beoorde-
len, eventueel aanpassen en ver-
volgens fiatteren. Daarna  zullen 
ook personen of instanties (z.g. 
klankbordgroepen), die kennis 
hebben van het betreffende be-
leidsterrein, gevraagd worden 
opmerkingen te maken. Deze 
zullen dan door de programma 
commissie meegenomen worden 
voor de finale concept versie van 
het verkiezingsprogramma.  
 

aarna komt er een belang-
rijke stap in het hele pro-

ces, want dan wordt het con-
cept programma ter goedkeu-
ring voorgelegd aan de leden.  
In de algemene ledenvergadering 
in het najaar van 2013, hebben de 
leden dan de taak om de laatste 
opmerkingen te maken, zodat het 
concept tot het definitieve verkie-
zingsprogramma wordt omge-
vormd en dan dus officieel goedge-
keurd door de leden. De program-
ma commissie ziet er op toe dat de 
leden de concept versie ruim voor 
die ledenvergadering zullen ont-
vangen. Gepland is het concept 
eind juni of begin juli te versturen. 
Namens de commissie, 

Jan Dorrepaal 
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Caritas, deel 2 
 

Organisatie Caritas Purmerend 
 

innen de parochies van 
Purmerend bestaat al sinds 

jaren het bestuur van de IPCI 
(Inter Parochiële Caritas In-
stelling).  
Zij neemt beslissingen over het 
uitgeven van gelden aan indivi-
duele mensen en/of gezinnen en 
aan instellingen (zoals Voedsel-
bank en Actief talent), die het 
hard nodig hebben. Half 2008 
heeft het bestuur van IPCI ge-
vraagd een onderzoek in te stel-
len naar het instellen van een 
Raad van Advies voor de Caritas. 

Het moesten 
betrokken 

personen zijn 
die wisten 

waar ‘Abra-
ham de mos-
terd’ haalde, 

die midden in 
de samenle-

ving stonden, 
die een en ander van armoedebe-
leid wisten, kortom die ‘met hun 
poten in de klei’ stonden. Halver-
wege 2009 werd de Raad van 
Advies ingesteld en kreeg ik de 
rol van voorzitter toebedeeld. Zij 
kregen als opdracht mee de ‘Cari-
tas’ een bekendere weerklank te 
geven in de Purmerendse samen-
leving om zodoende meer hulp te 
verlenen. Dus de Raad van advies 
krijgt de hulpvragen, onderzoekt 
ze en legt ze ter besluitvorming 
voor aan het bestuur van de IPCI. 
Voor de caritas is ieder mens 
gelijk. We houden geen rekening 
met geloof, afkomst en dergelijke 
criteria. Ons werkterrein is de 
gemeente Purmerend. 
 

Taakveld en grenzen 
oals eerder gezegd bestaat het 
taakveld uit vooral individuele 

financiële hulp, maar alleen voor 
die gevallen waarin, ondanks de 
verreikende wettelijke voorzienin-
gen, van een noodsituatie sprake 
was. Door onze werkwijze om de 
Caritas meer bekendheid te geven, 
zijn we qua aanvragen in de afge-
lopen twee jaar, uit ons jasje ge-
groeid en zijn we dingen gaan 
doen die niet tot onze ‘core busi-
ness’ behoorde. Enkele voorbeel-
den zijn: het inrichten van wonin-
gen, mensen van begin tot einde 
begeleiden in het oplossen van 
problemen, het spelen van een 

soort bank van lening. We kunnen 
rustig stellen dat we aan ons eigen 
succes ten onder dreigden te gaan. 
We zijn tegen onze grenzen aange-
lopen. Wij deden dingen en zoch-
ten naar oplossingen die eigenlijk 
bij gesubsidieerde ketenorganisa-
ties thuis hoorden. Eén illustratief 
voorbeeld is dat wij een gezin heb-
ben begeleid van begin tot het 
einde in de vorm van 18 huisbe-
zoeken, het uitzoeken en het op-
zetten van een goede financiële 
administratie. Het gezin weer op de 
rails zetten, zodat ze weer zin heb-
ben in het leven en alles weer van 
een zonniger kant kunnen bekij-
ken. Allemaal prima, maar we 
kwamen er achter dat dit niet zo 
verder kon gaan. In november 
2011 zijn we naar de gemeente 
gestapt om over onze problemen 
te spreken en te kijken naar oplos-
singen. Door ons optreden is sinds 
januari 2012 een ketenoverleg 
gestart, waarin de ketenorganisa-
ties bij elkaar komen om de hulp-
verlening meer op elkaar af te 
stemmen en te stroomlijnen. Het 
gaat ons om de cliënten, die moe-
ten goed geholpen worden. Ons 
taakveld is een simpele: 
 

Het bieden van individuele 
financiële hulp waarbij sprake 
is van een noodsituatie.  
 

 
 

In die zin staan wij aan het eind 
van de keten. Waar nodig hebben 
wij ook een (door)verwijzende en 
adviserende functie t.a.v. de indi-
viduele aanvragen. Een signale-
rende rol vervullen wij waar gro-
tere groepen van mensen in de 
verdrukking komen. Waar nood-
zakelijk zullen wij overleg plegen 
met maatschappelijke groeperin-
gen om onze zorgen t.o.v. die 
groepen van mensen te delen. Zo 
nodig nemen wij initiatieven om 
aandacht te vragen voor ge-
noemde groepen van mensen. 
Wij onderhouden contacten met 
het bisdom en ons bestuur om 
onze caritatieve taak te toetsen 
en af te stemmen. De schuld-
hulpverlening hoort bij de ge-
meente en die pakt dit goed op. 
De samenwerking met de ge-

meente en de ketenorganisaties 
wordt steeds beter, maar we zijn 
er nog niet. 
 

Werkwijze 
ede door een terugtredende 
overheid zien wij dat het 

werk van de 
PCI (Parochiële 
Caritas Instel-
ling) Purmerend 
in omvang is 
toegenomen. 
De verwachting 
is, in het licht 
van de politieke 
ontwikkelingen  
en de huidige problematiek, er 
steeds meer mensen een beroep 
zullen doen op het werk van de 
Caritas. Om een zorgvuldige be-
handeling te verzekeren zal er van-
af april 2013 bij aanvragen voor 
hulp en ondersteuning een nieuwe 
werkwijze worden gehanteerd. 
Elke dinsdagochtend is er een 
inloopspreekuur van 10.00 uur 
tot 12.00 uur in de Nicolaaskerk 
op de Kaasmarkt 15, waar ieder-
een van harte welkom is. Tijdens 
dit spreekuur zullen er vrijwilli-
gers van de Caritas aanwezig zijn 
om de aanvraag te bespreken en 
na te gaan of er actie nodig is, en 
zo ja welke actie en door wie. 
Vanzelfsprekend zullen de aan-
vragen in alle vertrouwelijkheid 
worden behandeld en de privacy 
gewaarborgd. Het is niet nodig om 
een afspraak te maken. In geval 
van nood kan men contact opne-
men via:  
caritaspurmerend@gmail.com 
 

Vincent Nijenhuis 

 

Van het bestuur 
 

Ons lid Willem Tates gaat 
klaslokalen bouwen in Zuid-
Afrika. Zie onze website.  
 

Bijeenkomsten 
 

• ALV CDA P’end: 9-4-2013 
• ALV CDA-HN: 13-4-2013 
• Openbare vergadering CDA 

Purmerend: 27-5-2013  
 

 

Secretaris bestuur: 
Mw. Sjoeky Brak 

Sawahstraat 43 
1448 BB Purmerend 

Telefoon: (0299)414600 
E-mail: sjoeky.brak@gmail.com 
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